
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDEȚUL  BIHOR 

PROCESUL VERBAL 

ÎNCHEIAT AZI  21.02.2019 

 

 

            Sunt prezenţi  10 consilieri locali d-l Albirt Béla , d-l Biro Ferenc Sandor , d-na Dull 

Melinda, d-l Drugas Marius d-na Gombos Brigitta  , d-l Homonai Alexandru , d-l Meszaros  Zoltan, , d-l 

Simko Lajos , d-na Szabo Kinga , consilier-Viceprimar d-l Nagy Istvan Robert, Primarul d-l Bonisz 

Alexandru şi Secretarul comunei Cetariu d-na Sabău Mercedes 

        Se alege preşedintele   de şedinţă d-l Albirt Béla care ,  citeste ordinea de zi , după  cum urmează: 

 

1. Proiect de hotărăre privind  aprobarea mecanismului de percepere a contribuției pentru economia 

circulară pentru deșeurile municipale destinate a fi eliminate prin depozitare și a tarifelor ce urmează 

a fi percepute de societățile Ecobihor SA și COMPANIA REOSAL SA  începând cu 01 ianuarie 

2019 si prelungire Contract Delegare nr. 339/2009 

 

2. Proiect de hotărăre privind  aprobarea reţelei Unităţilor de învăţămănt care va funcţiona în anul şcolar 

2019-2020 în Comuna Cetariu   

 

3. Proiect de hotărăre privind  aprobarea solicitării de prelungire a Scrisorii de Garantie nr. 228/23.07.2014 

de la Fondul National de Garantare a Creditelor pentru Intreprinderile Mici si Mijlocii SA-IFN, in 

conformitate cu prevederile OUG 79/2009 pentru realizarea investitiei “ Imbunatatirea turismului rural 

din zona comunei Cetariu prin construirea unui centru local de informare si dezvoltarea marketingului 

turistic ” 

 

4. Proiect de hotărăre Privind însușirea modificării  domeniului public al UAT Cetariu și aprobarea 

raportului de evaluare privind estimarea valorii juste a imobilizărilor corporale, aflate în Domeniul public 

al Comunei Cetariu județul Bihor  

 

5. Diverse   

 Cererea Parohiei Reformate Șișterea 

 Cererea Parohiei Reformate Cetariu  

 

Ordinea de zi este aprobată în unanimitate pentru. 

 

 

HOTĂRÂRI 

 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   

21.02.2019 a fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Cetariu. Vă informez că din totalul 

de 11 de consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 10 consilieri lipsește motivat d-l  Nagy Sandor. În 

condiţiile acestea şedinţa noastră este legal constituită se pot adopta hotărâri cu majoritate calificată de  6 voturi.   

Toți ați citit  Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de  9.01.2019 . Vă rog să votati pentru 

aprobarea acestuia. 

Pentru 10 Nagy Istvan Robert     Împotrivă? 0               Abţineri? 0  

      Szabo Kinga                             

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  



     Biro Ferenc Sandor 

     Homonai Alexandru 

     Dull Melinda 

     Gombos Brigitta   

     Albirt Bela 

     Simko Lajos  

 

Se alege președintele de ședință d-l consilier Albirt Béla 

 

D-na Dull Melinda – consilier local 

D-na secretar ne explicați de ce nu am primit convocatorul? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

D-na consilier am trimis toate materialele, inclusiv convocatorul încă din 14.02.2019 ca și până acum. Știu 

că sunt probleme cu formatul actelor scanate dare eu pot folosi doar aparatele din dotare. Asta e noul 

scanner. Toate materialele de ședință precum și convocatorul au fost postate pe site www.cetariu.ro Dacă 

nu puteți decărca mailul consultați site-ul official 

 

D-na Dull Melinda – consilier local 

Eu am foarte multă activitate nu pot să consult site-ul în totdeauna.E atributul DVS de serviciu  să ne comunicați 

convocatorul precum și materialele 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Atunci ce mijloc de comunicare să avem? Prin poștă nu ajunge. 

Bonisz Alexandru-primar 

Haideți să o ascultăm pe d-na Erzsebet de la Reosal 

 

d-na Sanyo Erzsebet – reprezentant SC Campania Reosal SA 

Prezintă un raport complex despre activitate, probleme și costuri în serviciul de salubrizare 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Vă rugăm să ne puneți la dispoziție date privind activitatea SC Campania Reosal SA 

 

d-na Sanyo Erzsebet – reprezentant SC Campania Reosal SA 

Sigur . Puteți mandata și un auditor.D-l Primar dispune. 

 

D-l Simko Lajos - consilier local 

Puteți să ne spuneți cât câștigă un gunoier? 

 

d-na Sanyo Erzsebet – reprezentant SC Campania Reosal SA 

Salar minim +15% spor+bonuri  

 

D-l Simko Lajos - consilier local 

Gunoiul a fost colectat doar de câteva ori.Nu ați respectat programul. 

 

d-na Sanyo Erzsebet – reprezentant SC Campania Reosal SA 

Poliția ne-a întors din drum.Mașina nu poate porni pe gheață , nici  pe un drum plat. Îs mașini de 20 de 

tone, crapă și costă foarte mult. Avem problem chiar și cu muncitori. Am reținut din salariu, a doua zi nu a 

mai venit la lucru. Avem 21 de comune. Nu le putem păzi pe angajați să lucreze și mai bine. 

 

D-na Dull Melinda – consilier local 

E un șofer bătrân care tot urlă 

 

 

http://www.cetariu.ro/


d-na Sanyo Erzsebet – reprezentant SC Campania Reosal SA 

Noi vrem să angajăm dar când dau seama că e mașină de gunoi spun că o să ne anunțe. 

 

D-l Simko Lajos - consilier local 

Nu primesc saci. 

 

d-na Sanyo Erzsebet – reprezentant SC Campania Reosal SA 

Deșeurile menajere costă.Tombleronul menajer e plin cu reciclabil. 

 

d-l Homonai Alexandru- consilier local 

Să vină de 2 ori/săptămână. Noi stăm acolo 3 generații și producem mai multe deșeuri. 

 

d-na Sanyo Erzsebet – reprezentant SC Campania Reosal SA 

Taxa este calculate pe o medie de 120 litri . Dacă stați 2 familii ar trebui să aveți 2 contracte , să și plățiți .  

 

d-l Nagy Istvan Robert - viceprimar 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  aprobarea mecanismului de 

percepere a contribuției pentru economia circulară pentru deșeurile municipale destinate a fi eliminate prin 

depozitare și a tarifelor ce urmează a fi percepute de societățile Ecobihor SA și COMPANIA REOSAL SA  

începând cu 01 ianuarie 2019 si prelungire Contract Delegare nr. 339/2009 ? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru 9 Nagy Istvan Robert    Împotrivă? 0               Abţineri 1 Biro Ferenc Sandor 

     Szabo Kinga       

       Albirt Bela                        

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  

     Homonai Alexandru 

     Dull Melinda 

     Gombos Brigitta   

     Simko Lajos    

 

Szomor Attila – preot  

Prezintă cererea de concesionare a căminului cultural din Șișterea pentru o perioadă de 35 de ani. Susține că sunt 

familii din Olanda care ar veni în vară să văruiască căminul cultural și dacă vor prinde gustul vor mai dona bani 

pentru cămunil cultural. Cei 2 consilieri care au semnat petiția se vor abține la vot. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Asta așa funcționează și în localitatea de unde vin eu. 

 

d-l Meszaros Zoltan- consilier local 

Cred că așa putem să ajutăm mai mult localitatea Șișterea 

 

D-na Sabău Mercedes- secretar 

Stimați consilieri acest obiectiv este în domeniul public al Comunei . Cu ocazia împărțirii bugetului puteți să 

alocați o anumită sumă pentru reabilitarea Căminului Cultural. Pe de altă parte vă citesc prevederile al (4) 

art.136 din Constituție privind proprietatea. ” Bunurile proprietate publică sunt inalienabile. În condiţiile legii 

organice, ele pot fi date în administrare regiilor autonome ori instituţiilor publice sau pot fi concesionate ori 

închiriate; de asemenea, ele pot fi date în folosinţă gratuită instituţiilor de utilitate publică.” 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Atunci cum am închiriat pășunea comunală ? 

 

 

 



D-na Sabău Mercedes- secretar 

Nu trebuie să amestecăm lucrurile , acum discutăm despre cererea d-lui preot. Domnii  Meszaros Zoltan și Albirt 

Bela se abțin de la votare . Dacă mai sunt întrebări ?  Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru 3 Biro Ferenc Sandor       Împotrivă? 2 Gombos Brigitta                Abţineri 3 Drugas Marius      

    Homonai Alexandru   Nagy Istvan Robert   Szabo Kinga 

     Dull Melinda               Simko Lajos    

                             

          

 

Bonisz Alexandru-primar 

Prezintă raportul privind starea economică a comunei. 

      

D-l Albirt Béla – consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  aprobarea reţelei Unităţilor de 

învăţămănt care va funcţiona în anul şcolar 2019-2020 în Comuna Cetariu  ? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru 9 Nagy Istvan Robert    Împotrivă? 0               Abţineri 1 Dull Melinda 

     Szabo Kinga       

       Albirt Bela                        

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  

     Homonai Alexandru 

     Biro Ferenc Sandor  

     Gombos Brigitta   

                 Simko Lajos    

 

D-l Albirt Béla – consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  aprobarea solicitării de prelungire a 

Scrisorii de Garantie nr. 228/23.07.2014 de la Fondul National de Garantare a Creditelor pentru Intreprinderile 

Mici si Mijlocii SA-IFN, in conformitate cu prevederile OUG 79/2009 pentru realizarea investitiei “ 

Imbunatatirea turismului rural din zona comunei Cetariu prin construirea unui centru local de informare si 

dezvoltarea marketingului turistic ” Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru 8 Nagy Istvan Robert    Împotrivă? 0               Abţineri 2 Dull Melinda 

     Szabo Kinga          Biro Ferenc Sandor 

       Albirt Bela                        

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  

     Homonai Alexandru 

     Gombos Brigitta   

                 Simko Lajos    

 

D-na Gombos Brigitta – consilier local  

Ultima dată am prelungit Scrisoarea de Garantie . 

 

Bonisz Alexandru-primar 

Am făcut tot ce trebuie . 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

De câte ori o să mai prelungim Scrisoarea de Garantie? Cine e de vină că nu s-a terminat încă? De ce nu sunt 

investiţii noi în Comuna Cetariu? 

 

 



Bonisz Alexandru-primar 

Nu faci altceva decât să critici. Ce faci pentru comună? De când eşti aici , doar împotrivă. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Tu primeşti salariu nu eu. Eu am oferit ajutor , am fost refuzat. Am propus să mergem la un avocat , nu s-a 

întâmplat nimic. Ce să fac? Nu vreau să mă cert. 

 

D-na Sabău Mercedes- secretar 

Nu înţeleg care este problema. Primim bani gratis din care este mansardată clădirea Primăriei, dacă respectăm 

regulile. Acest comision de 50 de euro e o problem faţă de 75.000 primiţi? 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Trebuie să  plătim atâţea comisioane. 

 

D-l Albirt Béla – consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  însușirea modificării  domeniului public 

al UAT Cetariu și aprobarea raportului de evaluare privind estimarea valorii juste a imobilizărilor corporale, 

aflate în Domeniul public al Comunei Cetariu județul Bihor. Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru 10 Nagy Istvan Robert    Împotrivă? 0               Abţineri 0 

     Szabo Kinga       

       Albirt Bela                        

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  

     Homonai Alexandru 

     Biro Ferenc Sandor  

     Gombos Brigitta   

                 Simko Lajos    

     Dull Melinda 

 

DIVERSE 

 

Cererea Parohiei Reformate Cetariu  

De a-i acorda un sprijin financiar total de 80.000 lei din care 32.000 lei pentru extinderea Oficiului 

Parohial, 5000 lei pentru deruginirea și revopsirea acoperișului capelei din cimitir, 23.000 lei pentru 

retencuirea unei părți a pereților exterior al clădirii Casei comunitare, 10.000 pentru executarea proiectului 

de extindere a casei comunitare și obținerea autorizațiilor și 10.000 lei pentru executarea proiectului de 

extindere a casei parohiale și obținerea autorizațiilor necesare . 

 

D-l Simko Lajos - consilier local 

Biserica din Tăutelec a obținut fonduri prin proiecte și din contribuția enoriașilor- membrilor bisericii . 

Dânșii nu pot? 

 

D-na Dull Melinda – consilier local 

Putem să le dăm ? Eu nu vreau să mă trezesc că va trebui să plătesc . Am mai avut un caz asemănător anul 

trecut. D-na secretar v-ați interesat? 

 

D-na Gombos Brigitta-consilier local 

Avem bani ? 

 

D-na Sabău Mercedes- secretar  

Eu nu știu să avem bani de împărțit acuma. Nici bugetul național nu e adoptat încă, după care urmează cel 

județean și abia după aceea urmează cel local. Eu le-am spus petenților că cererea e prematură , dar oricine 

are dreptul să solcite sprijin. La împărțirea bugetului tot DVS  o să decideți.  



Trebuie să vă anunț adresa Consiliului Județean nr.1590 înregistrat la noi la data de 31.01.2019 prin 

care ”solicită să evaluăm posibilitatea implicării directe în modul de organizare a serviciului de 

transport public local astfel încât eventualele pierderi înregistrate de operatorii de transport județean prin 

prestarea unor servicii care exced pachetul minimal al obligațiilor de serviciu public stabilite prin 

programul de transport să poate fi acoperite conform necesităților reale de deplasare ale populației , pentru 

că programul de transport judetean viitor 2019-2029 va fi restructurat păstrându-se un număr minimal 

de curse , desființându-se totodată și traseele care se suprapun, cu păstrarea celui mai lung, astfel încât 

să fie evitată supracompensarea sau compensarea unor servicii care nu sunt necesare”  

La data de 13.02.2019 am primit o adresă de la Zona Metropolitană Oradea ”să le comunicăm 

intenția de a adera sau nu la Asociația de Dezvoltare Intercomunitară Transregio.În baza intențiilor de 

aderare Asociația de Dezvoltare Intercomunitară Transregio cu SC Oradea Transport Local SA urmează să 

analizeze și să prezinte condițiile de operare (trasee,costuri și mijloace de transport disponibile)” 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Să cerem ofertă. 

 

Bonisz Alexandru-primar 

Dacă votați suplimentarea ordinii de zi cu aprobarea planului  de acțiuni sau de lucrări de interes local 

pentru beneficiarii de ajutor social în cursul anului 2019? 

 

D-na Dull Melinda – consilier local 

D-na secretar aveți o penalizare de 10% din salar. 

 

D-na Sabău Mercedes- secretar  

Îmi pare rău , referentul social a propus emiterea unei hotărâri în acest sens în data de 15.02.2019 după ce a 

fost semnat convocatorul de către d-l primar. Materialul v-a fost trimis și este postat și pe site. Văd că 

încercați să dați vina pe mine pentru orice, dar cu toții suntem o echipă și va trebui să lucrăm împreună în 

interesul comunei Cetariu. Credeţi-mă lucrurile nu se întâmplă să vă inervăm. Ne chinuim suficient cu 

noile aparate. 

 

Bonisz Alexandru-primar 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind planul de acțiuni sau de lucrări de 

interes local pentru beneficiarii de ajutor social în cursul anului 2019? 

 

Pentru 9 Nagy Istvan Robert      Împotrivă? 0               Abţineri 0 

     Szabo Kinga       

       Albirt Bela                        

     Drugas Marius 

     Meszaros  Zoltan  

     Homonai Alexandru 

     Gombos Brigitta   

                 Simko Lajos    

     Dull Melinda 

 

 

D-l Albirt Béla –  preşedinte de şedinţă             

Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. 

 

 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

   Albirt Béla          Secretar 

             Jr. Sabău Mercedes  

 


